
Ļena 
Družiņina – 
liepājniece: 

– Obligāti, 
jo tas jaunietim 
palīdzēs kļūt par 
vīrieti. Mūsdienu 

jaunatne ir tik nesavākta, nezina, 
ko grib, nav satura, neko nemāk, 
diennaktīm sēž datorā. Man 
nebūs iebildumu, ja dēls ies 
dienēt. Tas viņam nāks tikai par 
labu, kļūs vīrišķīgāks, nopietnāks, 
pakļausies kārtībai. Es esmu tikai 
par dienestu.

Juris  
Kozins – strādā: 

– Jā, 
protams. 
Jauniešiem 
būs iespēja kļūt 
vīrišķīgākiem, 

iegūt labu fizisko formu, 
norūdīties. Pats esmu dienējis 
valsts dienestā un zinu, ko 
nozīmē militārā apmācība, 
sports. Zinu pēc sevis, ka 
dienests norūda, attīsta vīrišķīgas 
īpašības, māca iet cauri grūtībām, 

dod lielisku pieredzi, iemāca 
subordināciju, atbildību par 
lēmumiem.

Jurgita 
Baušķeniece – 
strādā attālināti: 

– Esmu 
lietuviete. 
Lietuvā jau labu 
laiku ir šāds 
dienests jauniešiem. Domāju, ka 
tas obligāti vajadzīgs. Ja  
Latvijā var pieteikties brīvprātīgi, 
tad tikai uz priekšu! Zinu  
Lietuvas jauniešus, kas dienēja, 
un viņi pēc tam bija tiešām 
apmierināti. Paši teica, ka 
priecājas par iegūto spēku 
un prātu, vīrišķību, ko citādāk 
neiegūtu.

Aldis  
Anaitis – 
agronoms: 

– Nē. 
Šis dienests 
paredzēts, lai 
apmācītos 

karavīrus sagatavotu karam 

pret Krieviju, un viņi visi aizies 
bojā. Tas ir iesaukšanas mērķis. 
Jābrauc prom no Latvijas. 
 Vajag kaut ko saprast no 
ģeopolitikas, viss notiek pēc 
plāna. Jau divus gadus NATO 
gatavojas karam ar Krieviju, 
un tas notiks Latvijā. Daudz 
ko esmu redzējis un zinu. Galu 
galā Latvijas teritorija kļūs 
par demilitarizētu zonu 500 
kilometru platumā.

Egija 
Strazde – 
liepājniece:   

– Kamēr 
iespēja 
pieteikties 
dienestā ir 
brīvprātīga, tikmēr labi. Kas 
vēlas, lai apgūst militārās 
zinības. Noteikti iegūs citu, jaunu 
skatījumu uz dzīvi, dažādiem 
procesiem. Jaunieši kļūs zinošāki 
un, kas gribēs, nepieciešamības 
gadījumā varēs aizstāvēt valsti.
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ES DOMĀJU TĀ: VAI JAUNIEŠIEM JĀDIEN ARMIJĀ?

l ILZE OZOLIŅA
l LIENA RIMKUS 

Maija vidū noslēdzās pie-
teikšanās pirmajam valsts 
aizsardzības dienesta (VAD) 
iesaukumam. Tam brīvprātī-
gi pieteikušies 488 Latvijas 
pilsoņi, to skaitā 11 ir sievie-
tes, seši ārvalstīs dzīvojošie. 
Jūlijā uzsākt dienestu gata-
vojas arī jaunieši no Liepājas. 

Labāk izdarīt,  
un miers! 

Vārdabrāļi Markuss Vīksne 
un Markuss Ziedkalns ir kla-
sesbiedri. Šobrīd abi Liepājas 
Valsts 1. ģimnāzijas 12.c klases 
audzēkņi gatavojas vidusskolas 
eksāmeniem, pēc kā 21. jūnijā 
svinēs izlaidumu, bet nepilnas 
divas nedēļas vēlāk Ādažos uz-
sāks valsts aizsardzības dienes-
tu pirmajā brīvprātīgajā jauniešu 
iesaukumā. 

“Tuvojās vidusskolas beigas, 
un es nebiju drošs, ka man būs 
konkrēti plāni, ko darīt tālāk. 
Tobrīd Latvijā sāka runāt par 
obligātā aizsardzības dienesta 
ieviešanu. Sāku par to aizdomā-
ties, apspriedos arī ar ģimeni, 
kas teica, ka tā varētu būt tīri 
normāla izvēle,” kāpēc pieteicies 
dienestam, stāsta M. Ziedkalns. 

Ieceri doties armijā viņš iz-
klāstījis savam klasesbiedram 
M. Vīksnem, kurš arī par to sācis 
prātot un, pakonsultējoties ar 
savu tēti, kurš jau vairāk nekā 20 
gadus dien Jūras spēkos, izlēmis 
pieteikties VAD. 

“Man bija līdzīga situācija, 
proti, arī es nebiju gluži pārlie-
cināts par to, kur vēlos tālāk 
mācīties. Tā kā mans tēvs jau 
ilgstoši dien Jūras spēkos, es ar 
viņu aprunājos un izlēmu, ka tā 
ir diezgan laba izvēle iziet die-
nestu tagad un pēc tam nebūs 
jāuztraucas, ka kaut kādā brīdī 
mani iesauks. Labāk izdarīt, un 
miers!” stāsta M. Vīksne, norā-
dot, ka vecāki pauduši lepnumu 
par viņa izvēli, ko zināmā mērā 
ietekmējuši arī notikumi Ukrai-
nā. “Ja Latvijā kas tāds notiktu, 
tad ir labāk, ka tev ir kaut kādas 
iemaņas un gatavība aizsargāt 
sevi un savus tuvākos,” saka M. 
Vīksne. “Tad, ja šeit sāktos karš, 
pēkšņi mācīties aizsargāties, ie-
spējams, jau būtu par vēlu,” viņu 
papildina M. Ziedkalns. 

Pieteikumu VAD jaunieši aiz-
pildījuši kopīgi. Nu jau izieta arī 
veselības pārbaude un saņemta 
atbilde – dienestam derīgi! 

Abi puiši saka – šis viņiem 
ir ļoti piemērots brīdis dienes-
tam, jo abi esot brīvi no attie-
cībām, nav izveidojuši ģimeni, 
nav sākuši studēt. M. Ziedkalns: 
“Dienests dos vēl vienu papildu 
gadu apdomāties, tā ir iespēja 
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Dienestam gatavi! Liepājnieki brīvprātīgi  pošas armijai 

vienoties nākamajā – janvāra 
– iesaukumā. Rinalda mamma 
Daiga Ķude norāda, ka viņa ar 
vīru Armandu atbalsta dēla lē-
mumu. “Arī Armands savulaik 
– 1994. gadā – ar savu draugu 
brīvprātīgi pieteicās dienestam 
Zemessardzē,” pauž Daiga. 

Savukārt Rinalds spriež, ka 
viņam grūti saskatīt ko sliktu 
pieņemtajā Valsts aizsardzības 
dienesta likumā. “Redzu VAD 
kā ideālu pašizaugsmes no-
metni. To izejot, jaunieši gūst 
ļoti svarīgas īpašības, tādas kā 
disciplīnu, sadarbošanās pras-

mes, izturību, apņēmību, līde-
ra prasmes, kritisko domāšanu, 
patriotismu u.c. Dienests sniegs 
mums iespēju lauzt sabiedrības 
uzskatus par “mūsdienu jau-
niešiem”, pierādot to, ka esam 
kompetenti vīrieši – valsts nā-
kotne.                                    >>

arī pašam attīstīties, uzlabot fi-
zisko formu. Iespējams, armija 
iepatiksies un izdomāšu turpināt 
darboties militārā jomā.” Līdzīgs 
viedoklis ir arī M. Vīksnem, kurš 
pieļauj, ka pēc VAD varētu tur-
pināt dienēt, to apvienojot ar 
studijām Latvijas Nacionālajā 
aizsardzības akadēmijā. “Taču, 
tā kā vēl neesmu pārliecināts, 
vai man tas patiks, šie 11 mēneši 
būs normāls trials (angļu valodā 
– izmēģinājums/pārbaudījums 
red.),” viņš klāsta. 

Vērtējot to, kāpēc citi vecāki 
ir kategoriski pret VAD, M. Vīk-
sne spriež, ka, iespējams, viņi ir 
pārāk aizbildnieciski un vēlas 
savus bērnus vienmēr turēt sev 
tuvumā. Kaut kādas negatīvas 
šķautnes aizsardzības dienestā 
abi liepājnieki nesaskata, lai gan 
daži draugi par viņu izvēli bijuši 
pārsteigti. Tikmēr puiši uzskaita 
ieguvumus – viņiem maksās ik-
mēneša kompensāciju ikdienas 
izdevumiem, ko dienot nebūšot, 
kur notērēt, pēc dienesta beigām 
saņems arī atvaļināšanās kom-
pensāciju, turklāt pēc VAD veik-
smīgas apguves jaunieši varēs 
studēt valsts apmaksātās budže-
ta vietās noteiktās programmās. 

Ideāla pašizaugsmes 
nometne

18 gadus vecais liepājnieks 
Rinalds Ķudis VAD plāno pie-
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